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  المستخلص

حيث ، إلى بيان أثر أساليب إدارة التكلفة في جودة الخدمات المصرفية على ربحية المصارف السودانيةهدفت الدراسة 

وذلك لإهمال تطبيق  مستوى جودة الخدمات المصرفية ومستوى الربحية في المصارف تمحورت مشكلة الدراسة في تدني

نات من المبحوثين، توصلت ، وبعد جمع وتحليل البياةانتصميم إستبفرضيات و أربعة، حيث تم وضع التكلفةإدارة  اليبأس

بمعامل ارتباط متعدد  أساليب إدارة التكلفة في جودة الخدمات المصرفية على ربحية المصارف السودانية أثير تإلى دراسة ال

وجودة الخدمات المصرفية  إدارة التكلفة أساليبملين بأهمية بضرورة توعية القيادة والعا الدراسة أوصت. و(0.756)

 .والربحية

 .المصارف السودانية ربحية -جودة الخدمات المصرفية -إدارة التكلفة أساليب :المفتاحيةالكلمات 
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Abstract 

The study investigated the Influence of (CMS) in (QBS) on (SBP). The problem of the study focuses on decrease of (QBS) 

level and (SBP) level because of unawareness of implementing (CMS). Four hypotheses were developed and a questionnaire 

was designed. After data collection and analysis from the respondents, the study reached up to an Influence of (CMS) in 

(QBS) on (SBP) with a multiple correlation coefficient of (0.756). The study recommended there is a need to increase 

leadership & employees awareness in the importance of (CMS), (QBS) & (SBP). 
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